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PM 2017: RI (Dnr 131-45/2017) 

 

 

Anmälan om svar på remiss Boverkets förslag till 

allmänna råd om bredbandsanslutning 
Remiss från Boverket 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Anmälan om svar på remiss Boverkets förslag till allmänna råd om 

bredbandsanslutning godkänns.  

 

 

 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård anför följande. 

 

Ärendet 

 

Boverket har remitterat ”Boverkets förslag till allmänna råd om 

bredbandsanslutning” till staden för besvarande. Mot bakgrund av ett nytt EU- 

direktiv 2014/61/EU, har riksdagen för vissa byggnader infört krav på 

bredbandsanslutning, vilket skett genom ändringar i plan- och bygglagen och plan 

och byggförordningen. Där beskrivs hur byggnader ska utrustas och hur 

flerbostadshus ska ha en accesspunkt i eller utanför byggnaden. Det finns dock inte 

skyldighet att ansluta fastigheterna till bredband.  Kommunstyrelsen har remitterat 

ärendet till stadsledningskontoret, fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret och 

Stockholms Stadshus AB som har svarat Boverket med ett gemensamt 

kontorsyttrande på grund av den korta remisstiden.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och Stockholms Stadshus AB. Stadsledningskontoret, 

fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret och Stockholms Stadshus AB har svarat 

med ett gemensamt kontorsyttrande.  

Stadsledningskontoret, fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret och Stockholms 

Stadshus AB är positiva till Boverkets förslag till allmänna råd om 

bredbandsanslutning. 
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Mina synpunkter 

 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

Anmälan om svar på remiss Boverkets förslag till allmänna råd om 

bredbandsanslutning godkänns.  

 

 

Stockholm den 15 februari 2017 

 

KARIN WANNGÅRD 

 

 

Bilaga 

Boverkets förslag till allmänna råd om bredbandsanslutning 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Boverket önskar synpunkter på förslag till allmänna råd om bredbandsanslutning. 

Mot bakgrund av ett nytt EU- direktiv 2014/61/EU, har riksdagen för vissa 

byggnader infört krav på bredbandsanslutning, vilket skett genom ändringar i plan- 

och bygglagen och plan och byggförordningen. Där beskrivs hur byggnader ska 

utrustas och hur flerbostadshus ska ha en accesspunkt i eller utanför byggnaden. Det 

finns dock inte skyldighet att ansluta fastigheterna till bredband.  

Till följd av ovanstående krav föreslår Boverket nya allmänna råd om 

bredbandsanslutning, avseende bland annat byggande av kanalisation och utrymmet 

där accesspunkten placeras. De allmänna råden innebär att om det finns markbundet 

allmänt nät för bredband nära en byggnad, bör kanalisation anordnas från 

accesspunkt till tomtgräns. De allmänna råden ska bidra till likformig tillämpning 

utan att förbjuda alternativa lösningar och föreslås börja gälla från och med den 1 

april 2017. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och Stockholms Stadshus AB. Stadsledningskontoret, 

fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret och Stockholms Stadshus AB har svarat 

med ett gemensamt kontorsyttrande.  

 

Stadsledningskontoret, fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret 

och Stockholms Stadshus AB 

 

Stadsledningskontoret, fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret och 

Stockholms Stadshus ABs gemensamma tjänsteutlåtande daterat den 23 januari 

2017 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret, fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret och Stockholms Stadshus 

AB konstaterar först att ett allmänt råd anger hur någon kan eller bör göra för att uppfylla en 

bindande regel i lag, förordning eller föreskrift. Ett allmänt råd är alltså en rekommendation 

där en metod eller lösning presenteras. Om staden väljer att inte följa det allmänna rådet 

måste dock staden kunna visa att de bindande reglerna ändå uppfylls. 

Förvaltningarna och Stockholms Stadshus AB är positiva till Boverkets förslag till 

allmänna råd om bredbandsanslutning. Stockholms stad har ett väl utbyggt fibernät där ca 90 

procent av hushållen har möjlighet till anslutning. Stadens stimulerar också fortsatt 

bredbandsutbyggnad, bland annat genom sitt ägande av Stokab, som möjliggör att flera 

bredbandsleverantörer kan dela på samma fiberinfrastruktur.  

Bedömningen görs utifrån att Stockholm redan är väl utbyggt och att fastighetsägarna 

redan i nuläget prioriterar fiber till nyproduktionen samt att framlagda förslag i tillräcklig 

omfattning främjar både kostnads- och tidseffektivitet i fortsatt utbyggnad av 

fiberinfrastruktur. Ur ett samhällsekonomiskt perspektiv, och i slutändan ur ett 

konsumentperspektiv, är det rationellt att bygga fiberinfrastruktur tillsammans med annan 

grundläggande infrastruktur.  

Stadens bostadsbolag tillämpar sedan flera år de råd som föreslås i remissen både vid ny- 
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och ombyggnation. Det allmänna rådet kan dock tjäna på att förtydligas avseende om hur 

nära accesspunkter ska behöva vara för att råden ska tillämpas. Remissinstanserna delar 

också Boverkets bedömning att ej bindande allmänna råd är att föredra i jämförelse mot att 

ta fram nya föreskrifter för att undvikanda inlåsningseffekter i en tid då utvecklingen på 

området går snabbt.  

Som svar på remissen ”Boverkets förslag till allmänna råd om bredbandsanslutning” 

hänvisas till vad som sägs i stadsledningskontorets, fastighetskontorets, 

stadsbyggnadskontorets och Stockholms Stadshus AB:s tjänsteutlåtande.  

 


